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PROTOKÓŁ nr XV//2016  

z przebiegu XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 20 lipca 2016 r. w godz. od 14.00 do 14:50 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 

Sesję Rady Miejskiej Żerkowa w trybie art. 20 ust 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (t.j. Dz. U. z 2016 r., poz. 446) zwołano na wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Żerków. 

Wniosek o zwołanie sesji Burmistrz uzasadnił koniecznością zwiększenia planu  środków w budżecie 

Gminy  Żerków na zadanie pn. „Przebudowa dróg powiatowych na terenie Gminy Żerków polegająca na 

dobudowie chodników w miejscowościach: Żerniki, Komorze Przybysławskie, Lisew, Śmiełów, Żerków  

i Chrzan. 

W obradach uczestniczyli: 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności/  

zał. 1. 

Radny Jarosław Kasprzak – nieobecny/usprawiedliwiony. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 

2. Jacek Jędraszczyk   - burmistrz Miasta i Gminy Żerków 

3. Bronisława Rogacka    - skarbnik Gminy Żerków, 

4. Michał Surma    - sekretarz Gminy, 

5. Elżbieta Kupś    - pracownik Urzędu  

6. Teresa Szablewska   - pracownik Urzędu 

7. Sławomir Waszak   - informatyk Urzędu 

8. Przedstawiciele mediów:  -  „Gazeta Jarocińska” – Lidia Sokowicz;  

-   Życie Jarocina - Hieronim Czaplicki  

 

Porządek obrad XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przesłano radnym pocztą  

oraz dostarczono w dniu  15 lipca 2016 r.  

 

Punkt 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum obrad. 

Otwarcia XV sesji Rady Miejskiej Żerkowa dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Żerkowa witając 

radnych oraz wszystkich gości zaproszonych, sołtysów i pracowników Urzędu. 

Przewodnicząca stwierdziła kworum, bowiem na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczyło  

14  radnych. 

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Barbara Urbańska odczytała wniosek Burmistrza o zwołanie sesji w trybie art. 20   

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie gminnym związanej z koniecznością zwiększenia 

planu środków o kwotę 148.937,42 zł w budżecie Gmin Żerków na zadanie pn. „Przebudowa dróg 

powiatowych na terenie Gminy Żerków polegająca na dobudowie chodników w miejscowościach: 

Żerniki, Komorze Przybysławskie, Lisew, Śmiełów, Żerków i Chrzan” 

Porządek obrad::  

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

5. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie:  
1) wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2016, 

2) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016. 

6. Wolne głosy i komunikaty. 
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7. Zamknięcie obrad sesji.   

Rada przedstawiony porządek obrad przyjęła jednogłośnie:  14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”,  

0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Protokół z XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”  w obecności 14 

radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z obrad XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 22 czerwca 2016 r. został wyłożony 

do wglądu  przed obradami XV sesji i w biurze Rady Miejskiej. Wyciąg z protokołu dotyczący przebiegu 

obrad na udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków przesłano Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej oraz organowi nadzoru w Poznaniu. 

  

Punkt 4 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIV sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 

Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag w obecności 14 radnych na sali obrad, które stanowi załącznik  

nr 4 do protokołu 

 

Punkt 7 -  Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) zmiany uchwały Nr XIII/98/16 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 31 maja 2016 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej na rok 2016 

Przewodnicząca przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Dodała, że łączna kwota 

dofinansowania wynosi 498.937,42 zł   

Radna Maria Sołtysiak zapytała jaki był kosztorys na wykonanie zaplanowanych chodników? Okazuje się 

teraz, że brakuje znaczna kwota. Chyba był robiony kosztorys na podstawie, którego została określona 

kwota. 

Burmistrz odpowiedział, że kosztorys został wykonany przez Wydział Inwestycji Starostwa Powiatowego 

w Jarocinie, który określał kwotę ok 1.500 tys. zł. Zadanie dotyczy przebudowy chodników na drogach 

powiatowych, gdzie w niektórych miejscach należy przykryć rów, albo odprowadzić wodę i na to jest 

wymagane pozwolenie wodno-prawne. Wpłynęły dwie oferty, jedna na ok. 987.874,84 zł, a druga na 

1.472.525,00 zł. Pierwotnie założono, że zaplanowane zadanie powinno zamknąć się w mniejszej kwocie 

niż w kosztorysie. Łączna kwota przekazana na to zadanie w planie budżetu powiatu i gminy wynosiła 

700 tys. zł, co oznacza, że przeznaczone środki są niewystarczające. Burmistrz uważał, że wyszło tak 

drogo, ponieważ wykonawcy wliczyli koszty za opracowanie i załatwienie wymaganych pozwoleń 

wodno-prawnych. Burmistrz przedstawił lokalizacje chodników. Chcieliśmy, aby wszystkie chodniki  

w bieżącym roku były zrealizowane w całości. Dlatego podjęto działania uznając je za celowe w celu 

zabezpieczenia dodatkowych środków w wysokości 148.937,42 zł czyli 50 % brakującej kwoty.  

Radny Sebastian Nowaczyk zapytał czy została obliczona szacunkowa powierzchnia chodników? 

Burmistrz odpowiedział, że nie zna powierzchni chodników, ale zna długości chodników, które będą 

realizowane w pasie drogowym o standardowej szerokości. Podkreślił, że chodniki są własnością Zarządu 

Dróg Powiatowych w Jarocinie. Zadanie dlatego jest droższe, że jest przygotowywane w formule 

„Zaprojektuj i wybuduj” . Burmistrz uważał,  że zadanie nie jest przepłacone. 

Wiceprzewodniczący zwrócił się z pytaniem do Skarbnika Gminy jakie środki w budżecie zostaną na ten 

cel przeznaczone z jakiego działu bo jest to kwota ok. 150 tys. zł? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że środki zostaną przesunięte z drogownictwa tj.: z inwestycji gminnych 

na pomoc finansową dla powiatu. 

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zapytał czy zaplanowane środki na budowę chodnika w Brzóstkowie będą 

wystarczające, czy jeszcze trzeba będzie dołożyć? 

Burmistrz odpowiedział, że nie. Środki na chodnik w Brzóstkowie zostały ustalone a w budżecie gminy 

Żerków zabezpieczono 125 tys. zł. Pozostała tylko kwestia zrealizowania zadania przez Powiat. 

Poruszono także kwestie dalszej budowy chodnika w Brzóstkowie w kolejnych latach po 

uporządkowaniu własności gruntów.  
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Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów 

„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XV/112/16 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej na rok 2016, stanowi  załącznik nr 5 do protokołu. 

 

1) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016. 

Przewodnicząca Rady poprosiła skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  

o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2016. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 

zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

 dochody do kwoty 39.479.534,33 zł,  

w tym: dochody bieżące   – 39.133.872,62 zł 

  dochody majątkowe -       345.661,71 zł 

dotacje celowe  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 

ustawami w wysokości – 9.641.246,88 zł 

 wydatki do kwoty  43.384.780,98 zł 

w tym: wydatki bieżące   – 36.538.163,57 zł 

dochody majątkowe -      6.846.617,41 zł 

dotacje celowe  na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych 

odrębnymi ustawami w wysokości – 9.641.246,88 zł 

Uległ zmianie zapis w paragrafie 8 plan dla samorządowego zakładu budżetowego(zał. nr 3). 

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 

klasyfikacji budżetowej oraz wyjaśniła dlaczego dokonano zmian po stronie dochodów i wydatków  

w działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej.  

Wojewoda Wielkopolski zwiększył plan dotacji w dziale: 

 852 o kwotę 870,00 zł na wypłacenie wynagrodzenia za obsługę zadania osób 

ubezwłasnowolnionych, 

 852 o kwotę 500,00 zł na wypłatę dodatków energetycznych za III kwartał 2016 roku. 

Dochody własne w dziale 758 zwiększono o kwotę 491,97 zł - jest to wyrównanie opłaty produktowej  

z lat ubiegłych. 

W dziale 921 zwiększono plan o kwotę 5.067,53 zł - są wyższe dochody niż plan. Ogółem dochody 

własne w kwocie 5.559,50 zł przeznacza się na zwiększenie wydatków w dziale 926 na zakup 

wyposażenia obiektów sportowych. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła jakich dokonano przesunięć w planie wydatków. Ponadto poinformowała 

radnych, że w ostatniej chwili nastąpiła zmiana w dziale 010 – rolnictwo, gdzie przesunięto kwotę 

5.256,00 zł z paragrafu 6050 na paragraf 6060, czyli wydatki inwestycyjne przesuwa się na zakup 

inwestycyjny dotyczący wykupu gruntu pod przepompownię ścieków.  

 dział 600 – zmiana w tym dziale nastąpiła w związku z udzieleniem pomocy finansowej 

powiatowi i podjęciem uchwały w tej sprawie na dzisiejszej sesji na zadanie pn. „Przebudowa 

dróg powiatowych na terenie Gminy Żerków” polegająca na dobudowie chodników  

w miejscowościach: Żerniki, Komorze Przybysławskie Lisew, Śmiełów, Żerków (ul. 700-lecia)  

i Chrzan 

Skarbnik wyjaśniła, że w wyniku przeprowadzonego przetargu, zwiększyła się kwota realizacji w/w 

zadania i w związku z tym należało zwiększyć kwotę pomocy do wartości 50% tj. o 148.937,42 zł, 

przesuwając plan z rozdziału 60016 do rozdziału 60014 tj. z dróg gminnych na drogi powiatowe. 

 dział 750 - przesuwa się kwotę 5.444,24 zł z § 4040 na szkolenia pracowników, 

 dział 801 -zaoszczędzone środki na usługach ogółem 3.000,00 zł przesuwa się na zakup artykułów 

papierniczych, środków czystości, artykułów malarskich w szkole Chrzan, 

 dział 851 - przesuwa się kwotę 100,00 zł z opłat za energię na składki Funduszu Pracy. 

Skarbnik Gminy podkreśliła, że zmiany są niezbędne w celu prawidłowego wykonania budżetu. 
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Poinformowała że zmieniono zapis macierzysty uchwały budżetowej w paragrafie 8 dotyczący ZAZ  

w Żerkowie. Wcześniej przyjęto plan w wysokości dotacji a teraz zapis urealniono o dochody własne.   

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie 

głosowania.  

Uchwała Nr XV/113/16 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na rok 2016, stanowi  

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Punkt 9 - Wolne głosy i komunikaty.  

Burmistrz poinformował, że na wniosek rolników z terenu naszej gminy, ogłoszono w internecie 

informację o możliwości składania wniosków przez zainteresowanych rolników o szacowanie szkód 

suszowych. Dziś Państwu przekazujemy kurendy wraz z drukami wniosków w celu poinformowania 

mieszkańców o takiej możliwości, która potrwa do dnia 29 lipca 2016. Wnioski o szacowanie szkód 

suszowych należy prawidłowo wypełnić, ponieważ nieprawidłowe nie będą przyjmowane. Burmistrz 

podkreślił, że zgodnie z monitoringiem suszy prowadzonym przez Instytut Uprawy, Nawożenia 

i Gleboznawstwa w Puławach, obecnie na terenie naszej gminy uznano za zagrożone suszą uprawy tj: 

zboża jare, ozime, łąki, pastwiska, rzepak i rzepik oraz rośliny strączkowe. Zgłoszenia należy dokonać 

przed zbiorem plonów. Dodał, że zasady wypełniania wniosków są takie same jak w ubiegłym roku, ale 

nie określono jakie zasiłki zostaną wypłacone. Szacowania szkód dokona komisja powołana przez 

wojewodę. 

Burmistrz kontynuując poinformował, że zakończyły się dni Żerkowa, ale w najbliższą sobotę  

tj. 23 lipca br. o godz. 17:00 w auli Gimnazjum odbędzie się koncert smyczkowy a w kolejnym dniu  

24 lipca br. o godz. 18:00 zaplanowano koncert fortepianowy wraz z wystawą akwarel. Wystawa 

przedstawia malarstwo „Żerków w malarstwie” Macieja Markiewicza – aula Gimnazjum. Oprócz tego  

w dniu 23 lipca 2016 r. odbędą się obchody 60-lecia powstania jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Szczonowie. Uroczystość rozpocznie się o godz. 14:00 przemarszem jednostek przez wieś a o 15:00 

odbędzie się msza św. przy świetlicy, później wręczenie odznaczeń i zabawa taneczna. 

Poinformował także, że otrzymał komunikat od Pani Premier Rzeczpospolitej Polskiej, że z uwagi na 

Światowe Dni Młodzieży podwyższono alarm gotowości bezpieczeństwa. Burmistrz zaapelował do 

radnych i sołtysów, aby zwrócili szczególną uwagę na ludzi obcych, którzy swoim zachowaniem 

zdradzają złe zamiary, żeby o takich faktach powiadomić policję, burmistrza lub sekretarza gminy. 

Jesteśmy gminą, która ma newralgiczne punkty gospodarcze tj. sieci energetyczne, wodociągowe, 

kanalizacyjne itp. Jesteśmy małą społecznością i musimy w jakiś sposób sami się obronić. 

Przewodnicząca odczytała list od ks. dr proboszcza Parafii Lubini Małej, który zwrócił się  

o dofinansowanie publikacji swojej pracy  doktorskiej o ks. Władysławie Bukowskim. Uzasadnił, że 

Kapłan wpisał się w historię jako wieloletni więzień łagrów i więzień sowieckich, Dobry Pasterz, który 

pozostał w Kazachstanie pomimo proponowanego powrotu do Polski. Beatyfikacja kapłana odbędzie się 

11 września 2016 r. w Karagandzie w 80 rocznicę deportacji Polaków z kresów I Rzeczypospolitej do 

Kazachstanu. Szacowany przez Wydawnictwo koszt wynosi 10.000,00 zł   

Radny Sebastian Nowaczyk poinformował, że jest w posiadaniu pracy doktorskiej księdza proboszcza  

i zaznaczył, że jest bardzo ciekawa. Posiadam także kosztorys sporządzony przez księdza proboszcza i nie 

chodzi o całą kwotę, ale o jej część, może to być 2 tys., 1tys. lub 3 tys. zł., która pomogłaby publikację 

ładniej wydać. Zaproponował, aby patronat nad wydawanym opracowaniem objęła Biblioteka Publiczna 

w Żerkowie jako ośrodek kultury.  Historia nasza od I rozbioru Polski w 1772 roku jest bardzo 

skomplikowana. Polacy zostali wywiezieni w różne części Syberii czy Kazachstanu,  

z których wiele osób nie przeżyło zsyłki. Radny zwrócił się do Rady z prośbą o wsparcie  druku pracy 

doktorskiej księdza poświęconej deportacjom Polaków na Wschód. 

Przewodnicząca zapytała czy w tej chwili jest konieczność podjęcia takiej decyzji? 

Radny Sebastian Nowaczyk odpowiedział, że nie. Jest możliwość przełożenia decyzji na kolejną sesję. 

Ksiądz uruchomił procedury i publikacja jest w toku realizacji. Dlatego może sprawa jest trochę naglące, 

ale można ją odłożyć w czasie.  
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Skarbnik Gminy zapytała jaką kwotę pan proponuje?  

Radny Sebastian Nowaczyk odpowiedział, że proponuję kwotę jak największą, ale kwota 3 tys. zł byłaby 

wystarczająca.  

Burmistrz zabierając głos powiedział, że Rada jest przychylna takim inicjatywom, ponieważ wcześniej 

gmina wydawała różnego rodzaju publikacje. To nas wyróżnia na tle innych gmin, że oprócz budowy nie 

tylko chodników inwestujemy w kulturę.  Łatwiej by nam było, gdyby to dotyczyło samego Żerkowa czy 

naszej gminy,  ale sprawa dotyczy nas pośrednio. Możemy to „sprzedać” w taki sposób, że dotyczy 

kapłana z naszej gminy, którego losy rzuciły na tereny Kazachstanu. (..) Burmistrz stwierdził, że o ile 

będzie zgoda radnych to  na następnej sesji można podjąć uchwałę w tym względzie. 

Radny Maria Sołtysiak zauważyła, że dotacja może być udzielona w ramach promocji gminy. 

Przewodnicząca zapytała Skarbnika Gminy czy decyzję można podjąć na tej sesji. 

Skarbnik Gminy zapytała się czy Rada przyjmuje kwotę dotacji w wysokości 3 tys. zł? 

Radni odpowiedzieli, że tak.   

Radny Zdzisław Paluszkiewicz zaproponował aby radni od siebie złożyli się na publikację. 

Burmistrz  stwierdził, że sugestia jest właściwa, ale po publikacji każdy będzie mógł ją kupić i w ten 

sposób wspomóc dzieło proboszcza. 

Radny Wojciech Raś poinformował, że Dom Pomocy Społecznej w Kotlinie został zgłoszony do 

konkursu programu „Modernizacja roku”.  

Burmistrz w imieniu Sołtysa z Antonina zaprosił wszystkich radnych na otwarcie drogi w Przybysławiu 

w dniu 22 lipca 2016 r. 

Punkt 10 - Zakończenie sesji. 

Przewodnicząca Rady podziękowała za udział i zamknęła o godz. 14:50  XV sesję Rady Miejskiej 

Żerkowa. 

 

Protokółowała:        

Teresa Szablewska 

PRZEWODNICZĄCA  

Rady Miejskiej Żerkowa 

 

/-/ Barbara Urbańska 

 

  

 

 

 

 

 

 

 


